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Kisapostagi

Piros arcot, nevetőt,
Sírig tartó szeretőt,

Mindenkinek kalácsot,
Szőrmekucsmás kabátot!

Tarisznyába falatot,
Kurta farkú malacot,
Töltse meg a tereket

Hit, remény és szeretet!

Karácsonyi kívánság
Nyíljatok ki, ablakok!
Karácsonyi angyalok,

Kis falumba minden este
Boldogságot hozzatok!

Téli dunyhát, meleget,
Fejünk fölé fedelet,

Egészséges gyermeket,
Boldog, vidám perceket.

Karácsonyi kívánság

Kisapostag Község Önkormányzata
Békés, Áldott Karácsonyt és Boldog Új Évet Kíván!



- A pandémiát követően megvolt még
bennünk a félelem, hogy ismét felü� a
fejét a koronavírus járvány. A közösségi
életünket jelentősen befolyásoló
vírushelyzetben a programjainkat csak
részben tudtuk megtartani. Mindenki
várta már az enyhülést, hogy újra
szabadon élhessünk. Az élet úgy hozta,
hogy nem a vírus, hanem más jellegű
esemény boríto�a fel az életünket, az

orosz-ukrán konfliktus. Ez rányomta a bélyegét a
mindennapjainkra. E�ől függetlenül én eredményesnek
tartom ezt az évet. Minden elterveze� programot meg
tudtunk valósítani, amelyekben a falu polgárai ak�van részt
ve�ek. Ilyen volt a télűző, a falunap, a szüre� mulatság.

- Kisapostag fejlődő pályán van. Milyen fejlesztések
valósultak meg a 2022-es évben?

- Több olyan projekteket tudtunk megvalósítani, vagy
elindítani, ami már régi vágya volt a településnek. Ezek közö�
említhetem a Deák utca és a Táncsics utca felújítását. Mindkét
utcának sikerült a vízelvezetését megoldani, új aszfaltozo� út
építése melle�. Járdaszakaszt is sikerült építeni a Deák
utcában, ami becsatlakozik a Petőfi utcai járdába, később ez a
6-os ú� buszmegállóig ki lesz építve. Jelenleg az
engedélyeztetés fázisánál tartunk. A temetőtől a 6-os ú�g
tartó szakaszt (ami eddig göröngyös, köves, buckás út volt)
sikerült leaszfaltozni, így a falut elkerülik az ipari területre
igyekvő gépjárművek. Az Iparos út felújítása révén egy
menekülő ú�al is gazdagabbak le�ünk. Ne legyen rá szükség!
Megvásároltuk a presszót, ahol étkezdének és a könyvtárnak
tudunk helyet biztosítani. Így az iskolások részére nagyobb a
terület, minden ide járó gyermek kényelmesebben elfér az
épületben. Az önkormányzat mögö� teret leburkoltuk, a
beruházás végén - a jövő év elejére, nyarára - egy többfunkciós
teret és kiszolgáló épületet tudunk átadni a közösség részére.
Egy modern piactérhez jutunk a beruházás által, ahol a
közösségi rendezvények, programok megrendezése
könnyebbé válik. Sikerült a település karbantartásához nyert
traktorhoz felszerelést is pályázni, ezért már az idei télen, ha
az időjárás szükségessé teszi, hószórást, hókotrást tudunk
végezni vele saját erőből. A beszerze� kiegészítő eszközök
révén a jövő évben már a zöldfelület karbantartásban tud
segítségül lenni a nagyteljesítményű rézsűkasza és egy komoly
ágaprító gép.

- Jövőre folytatódik Kisapostag fejlődése?

- A már említe� piactér felújítás és járdaépítésen felül az
óvoda és iskola utcája is teljes útburkolatcserén esik át, a
felszíni vízelvezetés megoldása melle�. A beköszönő táblánál
modern parkot hozunk létre. Az Arany János utcától a
bölcsödéig tartó szakaszon a patak meder burkolása, rézsű
állékonyságának biztosítása fog megvalósulni 200 méter
hosszúságban. A háború mia� jelentősen megnő�ek a
költségek, ezért dupla árral kell kalkulálnunk a fejlesztéseknél.
Ez megnehezí� az önkormányzat fejlesztési terveit. Az uniós
források visszatartása nagymértékben befolyásolja a
lehetőségeinket, kisebb pályázatokat írtak csak ki. Bízunk
azonban abban, hogy az államnak sikerül az Unióval
megállapodni, ezért már készítjük elő a következő fejlesztési
terveinket. Adtunk is már be olyan pályázatot, ami a további
fejődést biztosítja majd.

- Az elszabadult rezsiárak mennyiben befolyásolják az
önkormányzat működését?

- A legtöbb intézményünkben villany használatával meg tudjuk
oldani a fűtést. Amíg a közműdíjak nem emelkednek, addig
zökkenőmentes a működés, nem kell nagyobb szigort
bevezetnünk. Jelenleg a régi óvoda épületét zártuk csak be a
téli időszakra, amely közösségi épületként funkcionált. Illetve
a repülőtéren kelle� olyan intézkedést hozni, amely minimális
fűtést tesz lehetővé.

- Közös testüle� ülést tarto�ak Baracson. Mi volt ennek az
oka?

- A Duna-par� területen bár egy közösségként élünk,
közigazgatásilag megoszto� a terület Baracs és Kisapostag
közö�. Lakossági kezdeményezés indult, hogy a baracsi
területet szeretnék, ha Kisapostaghoz csatolnák. Dr. Tompáné
dr. Szalay Katalin ügyvédnő segédlete melle� aláírásgyűjtésbe
kezdtek a területen élők. 193 aláírás biztosíto�a az alapot arra,
hogy a két képviselőtestület közös megoldást keressen a
lakossági igényekre. A közös testüle� ülésen pro és kontra
hangzo�ak el vélemények és a lakóközösség képviselői is
felszólaltak. Mivel nem sikerült közelebb kerülni a
megoldáshoz, egy bizo�ság fogja megtárgyalni az ügyet és
január végére javaslatot tesz a két testület elé. A bizo�ság
reményeink szerint hamarosan összeül. Kisapostag részéről
Fülöp Ilona, Szilágyi Lajos képviselő és Jakus László képviselő
tárgyal majd a bizo�ságban, a baracsi területen élők
képviseletében pedig Végh Tibor. Reméljük, hogy kölcsönös
előnyök mentén pont kerül a lakossági igényre és
közigazgatásilag is Kisapostaghoz fog tartozni az a terület, ahol
együ� éljük a mindennapjainkat.
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Ilyenkor év vége felé számot vetünk a lassan hátunk mögö� hagyo� évvel és felkészülünk a következő év kihívásaira.
Így vagyunk ezzel mi magánszemélyek is, de az önkormányzatok és azok vezetői is. Nagy A�lával, Kisapostag
polgármesterével beszéltünk.

Mi történt a 2022-es évben Kisapostagon



Tisztelt Lakosok!

Örömmel értesítem Önöket, hogy önkormányzatunk – hagyományainkhoz híven – az idei évben is vásárlási
utalványt ju�at minden saját jogú öregségi és özvegyi (hozzátartozói) nyugellátásban részesülő személyek-
nek, valamint vakok személyi járadékában, fogyatékossági támogatásban, vagy megváltozo� munkaképes-
ségűek támogatásában részesülő személyeknek egyaránt. Nyilvántartásunk önkéntes alapon működik, így
akik még nem regisztráltak nálunk, kérem, hogy ju�assák el a jogosultságot igazoló dokumentumot a köz-
ségháza �tkárságára, ahol az adatok felvételét követően rendszerünkbe kerülnek.

Nagy A�la
polgármester

Nemcsak szóval szeretnek, hanem tettekkel is

A kisapostagi evangélikus közösség így karácsony közeledtével
rendszerint jótékony vásárt rendez. Ilyenkor a közösség tagjai és a
szimpa�zánsok tárgyi felajánlásokat tesznek, ezekből pedig vásárt
rendeznek. A közösség tagjai asztaldíszeket is készítenek, melyek az
ünnepi dekoráció részei lehetnek. A vásárlók jól járnak, hiszen
olcsón juthatnak hozzá a felajánlo� termékekhez, de jól járnak azok
is, akik felé irányul az akció: olyan családok, akik nélkülözve élnek.
A jótékony vásáron 100 ezer forint gyűlt össze, ami mutatja a
kezdeményezés sikerét.

A közösség látókörébe került egy másik család, amelynek azonnali
segítségre volt szüksége, emia� gyűjtésbe kezdtek. A
befő�esüvegbe folyamatosan érkeztek a felajánlások, így 100 ezer
forintot tudtak segítségként adni a rászoruló családnak.

Megjavultak a rosszcsontok

Bábelőadást tarto�ak a kisapostagi bábcsoport tagjai a helyi iskola
tanulóinak. A kultúrteremben nagy volt várakozás, hiszen a
közeledő Mikulás-naphoz kapcsolódo� a tanulságos előadás. A
történet szerint a Mikulás meghallo�a, hogy a gyerekek nem voltak
jók, ebbe a hírbe teljesen belebetegede�, így nem tudta
meglátogatni őket. A gyerekek ebbe nem törődtek bele, ezért a
bagoly tanácsára megkeresték a szívjóság virágát, amely meg tudja
gyógyítani a Mikulást. A keresés közben azonban rájö�ek, hogy
csúnya dolgokat te�ek és ezeken változtatniuk kell. Közben a
Mikulás meggyógyult, sokan nem érte�ék hogyan történt ez meg,
de a gyerekek tudták: mert ők időközben már megjavultak.

”
„Amikor pedig ezek elkezdödnek, egyenesedjetek fel,

és emeljétek fel a fejeteket, mert közeledik a
megváltásotok.” Lk 21,28

Advent idején az emberek
hite és remény- sége gyúlhat
meg, hogy az öröm és a
szeretet tegye teljessé az éle-
tét. Gyakorla�lag ez maga az ádvent,
hiszen a koszorún gyúló gyertyák fényeinek is ebben
a sorrendben ez a jelentése. Lukács evangélista írja
le a legszebben Jézus születésének történetét, mely-
nek csodájára várunk. Azonban ez a csoda nem a vá-
rakozásban, hanem az eljövetelben rejlik. Ennek kul-
csa pedig az a kérdés, hogy passzívan várunk-e, vagy
ak�van elébe megyünk-e, és kitárjuk o�honaink és
szíveink kapuját? Lukács az utolsó időkről ír, ahol az
ég elsötétedik és a szeretet meghidegül. Valójában
még pár napig a sötétbe megyünk és a külső csillo-
gás mögö� gyakran hideg, számító tak�ka található,
de aki felemeli fejét és a közeli nehézségek fölö� a
távolba tekint, az észreveszi és megérzi a Megváltó
közelségét is. Régen is sokan várták Őt és ma is vára-
kozással teli a tekintetünk. Ugyanakkor ebben az
időszakban ne másokra várjunk, majd ők segítenek
jobbá tenni a világot, hanem mi magunk épüljünk
élő kövekként. Lukács a megérkeze� Messiásról ír,
mely név jelentése; Szabadító. Ebben, a folytonos
válságokkal teli világban csak Ő szabadíthat meg
bennünket félelmeinktől, gyűlöleteinktől és csak Ő
adhatja vissza hitünket, hogy reménnyel és élet-
örömmel tekintsünk a jövőbe, az Ő szeretetének fé-
nyében!

Kisapostagi evangélikus gyülekezet ünnepi
isten�szteletei:

december 24-én(Szenteste) du. 5 órakor,
december 25-én, 26-án (vasárnap, hé�ő)

de. 9 órakor kezdődnek.



Ünnepi megemlékezést
tartottak Kisapostagon19561956

1956-os forradalom és szabadságharc �sz-
teletére tarto� ünnepségen közel 50 fő je-
lent meg. Külön dicséret ille� a Kisapostagi
I�úsági Klubot, akik fontosnak tarto�ák,
hogy ne csak résztvevői, hanem ak�v része-
sei legyenek a megemlékezésnek.

Az ünnepség a Himnusz közös éneklésével
kezdődö�, majd Márkli János, Kisapostag
alpolgármestere tarto� ünnepi beszédet.

Elmondta, hogy az emlékezés pillanatait
azért is tarjuk, hogy a gyermekeink tudják,
hogy mit köszönhet Magyarország a 66 év-
vel ezelő� tevékenykedő hősöknek. A tele-
pülésvezető arról is említést te�, hogy ok-
tóber 23-a ma már nem csak a forradalom
emléknapja, hanem ténylegesen a magyar
szabadság ünnepe is. Az 56-ban megfogal-
mazo� teljes nemze� szuverenitás igénye
ma is élő, hiszen a szabadságunkat félte-

nünk és óvnunk kell ma is. Sokan
az életüket adták Magyarország

szabadságáért, tartozunk nekik annyival,
hogy míg élünk és míg világ a világ, óvjuk,
féltjük és teljes tartalmában megőrizzük –
összegeze� az alpolgármester.

Ezt követően Stermeczki András áldását
hallha�a a közösség:

„Ha Isten velünk ki ellenünk?” Ugyanakkor
mi magyarok azt is számtalanszor megta-
pasztaltuk a történelemben, hogy csak az
Isten maradt egyedül. Sok bajban, igazság-
talan háborúban és megaláztatásban, csak
az Isten maradt egyedül. Mi lehet ennek az
oka? Talán az, hogy vannak olyan értéke-
ink, melyek nem piacképesek. Azaz nem ké-
pezik alku tárgyát. Ilyen az igazság, a sza-
badság és a hazaszeretet. Ha ezeket ráadá-
sul mind összegyúrjuk, akkor igen nyakas
nép formálódhat belőle.

A Lelkész úr gondolatai után a jelenlévők
egy szívvel imádkozták el az Úr imádságát,
a Miatyánkot.

A Nyugdíjas Klub nevében Farkas Róbertné
Marika Vajda Albert: Egy ötvenhatos kiván-
dorló vallomása című művét szavalta.

A Kisapostagi I�úsági Klub képviseletében
Csontos Renáta és Vajda Lilla Jobbágy Ká-
roly: A Rádió melle� című versét szavalták
el. Az előadás különlegességeként
Kis-Fucsala Mátyás gitáron kísérte a szava-
lókat.

A megemlékezésen koszorút helyeze� el
Kisapostag Község Önkormányzata, a Schal-
bert Alapítvány, a Nyugdíjas Klub és a Nem-
zetőrség. Az ünnepség zárásaként a Schal-
bert Alapítvány Lila Akác dalköre Kiss Kata:
Áldo� e föld és Áldo� a szó című énekét
dalolta el.
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Az 1956-os eseményekre emlékeztek a résztvevők október 21-én délután a Kopjafánál.
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A Schalbert Alapítvány hírei
Mozgalmas eseményekkel gazdag ősz élé néztünk 2022-ben is.

1956-os megemlékezés

Megemlékeztünk 1956. Hőseiről, koszorút helyeztünk el a Petőfi
parkban a kopjafánál, és dalkörünk egy énekkel �sztelge� a Hő-
sök emléke elő�.

Felemelő érzés volt együ� emlékezni!

2022.10.29. Tökfesz�vál, Halloween party, játék és kacagás

Az idén száznál is többen voltunk az eseményen. Nagy szerete�el
vártuk a fesz�válozókat a Schalbert Alapítvány közösségi házá-
nál. Minden gyermek ajándék manócskát kapo�, melyet a Nő-
egylet hölgyei nagy szerete�el készíte�ek. Nagy sikere volt a fi-
nom zsíros kenyérnek, a forró teának és az újdonságként készült
sütőtök levesnek.

Advent

Elérkeze� a vigasságok vége, kezdetét ve�e az Adven� időszak,
mely már az elcsendesedés időszaka az életünkben.

Nagy nagy szerete�el készíte�ük a falunk Adven� koszorúját a
Schalbert Alapítvány szeretet parkjában a közösségi házunknál.

Az első, második és harmadik gyertyagyújtásra is szép számmal
jelentek meg idősek, családok és fiatalok.

A gyertyákat a Kisapostagi I�úsági Klub képviselői gyúj-
to�ák meg. A Lilaakác dalkörünk csodás karácsonyi
énekkel köszöntö�e a megjelenteket.

Az utolsó adven� gyertyagyújtásra 2022.12.18-án dél-
után négy órakor a régi faháznál várunk sok szerete�el
mindenkit!

Békés Karácsonyi Ünnepeket,

Örömökben és Egészségben Gazdag Új Évet Kívánunk
Mindenkinek Kisapostagon!

Békét a Világban!



Október hónapban több beszoktatás is lezajlo�, és bár a be-
tegségek hátrálta�ák, sikeresen befejeződtek. A beszokta-
tások melle� az őszre hangolódtunk, kiélveztük a gyönyörű
őszi időjárás lehetőségeit.

Több alkalommal sétáltunk a gyermekek-
kel a községben, séta közben megfigyel-
tük a természet adta szépségeket, fale-
veleket, gesztenyéket gyűjtö�ünk, ame-
lyeket a későbbi alkotások során felhasz-
nálunk, megnéztük a Dunát egy hosz-
szabb séta keretében.

Különböző alkotó tevékenységgel és mozgásfejlesztő esz-
közzel színesíte�ük a mindennapokat, így a ködös időben
sem unatkoztunk. Az állatok világnapja és az ölelés világ-
napja alkalmából külön alkotó tevékenységgel készültünk a
gyermekeknek: feste�ek tök formára, gesztenyével finom
motorikai „feladatokat” végeztek, préselt levélből különbö-
ző állatokat ragaszto�ak. A trambulin és a mászó henger
nagy kedvenc a gyermekek körében, ezek az eszközök is elő-
kerültek, amikor nem tudtunk levegőzni menni az udvarra,
ezenkívül volt diave�tőzés, amelyet minden kisgyermek na-
gyon élveze�, örömmel mesélték délután szüleiknek.

A beszoktatások kisebb-nagyobb csúszásokkal befejeződtek,
így majdnem teljes a bölcsőde létszáma.

Több születésnapot ünnepeltünk októberben, két kisgyer-
mek a 2. életévét, egy kisgyermek a 3. életévét töltö�e be.
Különösen kedvelt program a születésnapok ünneplése a
gyermekek számára, örömmel fogyasztják el együ� a hozo�
finomságokat.

Október hónap végén a tavalyi évhez hasonlóan tököt farag-
tunk a gyermekekkel együ�, amelyet nagyon élveztek, az el-
készült tökök a bölcsőde ablakában díszelegtek.

Bölcsődei hírek



November hónapban szülőcsoportos beszélgetést tar-
to�unk egy aktuális témát feldolgozva, a szülők bevoná-
sával, akik ezen alkalmon elmondhatják személyes ta-
pasztalataikat, tanácsot kérhetnek tőlünk gyermekük-
kel, neveléssel kapcsolatban. 10-én Márton napi családi
délutánt tarto�unk, amely nagyon jól sikerült, a szülők
a gyermekeikkel együ� próbálha�ak ki különböző alko-
tó tevékenységeket, volt lehetőség kukorica morzsolás-
ra, liba formára ragasztásra, lámpás készítésre. A felkí-
nált finomságokat (sütőtök, pogácsa, gyümölcs saláta)
mindenki jóízűen fogyaszto�a, ezúton is köszönjük a
hozzájárulásokat. November hónapban több születés-
napot ünnepeltünk ismét.

December hónap a hangolódás jegyében fog telni. 6-án
délelő� ellátogato� hozzánk a Mikulás. December 7-től
Karácsonyi vásárt tartunk, majd a bölcsőde előterében
- amely szintén hagyománnyá formálódo� - a kisgyer-
meknevelők és a dajkák által készíte� szebbnél szebb
ajándék-, dísztárgyakat lehet majd megvásárolni. A be-
folyt összeget a kisgyermekekre és a bölcsődére fordít-
juk majd. 13-án Luca napi búzát vetünk a gyermekekkel,
amelyet Karácsony elő� hazavihetnek. 15-én pedig a
nagy sikerre való tekinte�el Adven� családi délutánt
tartunk, ahol a készülődés, ráhangolódás jegyében kü-
lönböző karácsonyi alkotó tevékenységekkel készülünk
majd.

Csák Zita
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Óvodai hírek
Az elmúlt időszakban is több remek programban ve�ünk részt, melyet az
óvodásaink nagyon élveztek. Köszönet és hála ille� a szülői közösséget is, akik
mindenben támoga�ak bennünket.

Október 24. és november 3. közö� ruhagyűjtést szerveztünk az óvodában,
melyen 617 kg ruha gyűlt össze. A szülők segítségével sikerült kiépíteni a
locsolórendszerünket. Állateledeleket gyűjtö�ünk, melyet a Fáda szervezetnek
adtunk át. Október végén a szülőkkel közös töklámpás faragást tarto�unk. Az
iskolával közösen Márton napon lámpás felvonuláson ve�ünk részt a
templomkertben együ� fogyaszto�uk el a teát és zsíros kenyeret. Megnéztük az
iskolások színvonalas műsorát. Őszi piaci látogatáson ve�ünk részt. Kori Suli
látogato� el hozzánk a jéghoki népszerűsítésére. Október 7-én Nagy Gyalogló
napi rendezvényen 7 kilométert gyalogoltunk. Egészség hetet tarto�unk
novemberben, amikor ellátogato� hozzánk egy dentál nővér, aki a helyes
fogmosást muta�a be a gyerekeknek. Munkácsi Zsuzsanna keramikussal
karácsonyi díszeket agyagoztunk. November végétől adven� vásárt tartunk az
oviban.

December 6. Különleges nap a gyerekek számára, hiszen ilyenkor minden a
Mikulás körül forog. Az óvoda dolgozói mesét adtak elő a gyerekeknek a Róka,
mint Mikulás címmel. Mikulás látogato� el hozzánk, aki elhozta az
önkormányzat és az óvoda közös ajándékát. Délután pedig lovaskocsin érkeze�
a Mikulás a gyerekek házához, nem kis meglepetést szerezve nekik. A fogatért
és a lovakért köszönet Cseprekál Istvánnak, a lovak hajtásáert pedig Malics
Georginának. December 7-én Kovács István olimpiai lángvívővel Mikulás futást
tarto�unk az óvoda udvarán immár második alkalommal.

November 28-tól Adven� vásárral készülünk, ahol általunk készíte� díszek
megvásárlásával támogathatják az ovis karácsonyt.

December 14-én 10 órától közös adven� kézműves délelő� készülődésre hívjuk
a szülőket és 12 órától a Répa Retek duó fog karácsonyi zenés műsort adni a
tornateremben.

November 20 és december 16 közö� gyűjtjük a cipősdobozokat. Aki szeretne
adakozni, az a csomagba tehet olyan játékot, tárgyat, könyvet, amit már nem
használnak, de valaki még örülne neki. Nem kell újnak lennie!

Az óvodai karácsony december 15-én délelő� kerül megrendezésre.

Mindenkinek kívánunk békés, áldo� karácsonyt és boldog,
eredményekben gazdag új évet!8



Szombaton is az iskolában - szülői segítség

Október 15-én, szombaton, munkanap volt. De mi nem
szomorkodtunk emia�, mert amíg mi az iskolapadban
tanultunk, a szülők szépítge�ék udvarunkat, megújult a
virágos kertünk. Az apukák fúrtak-faragtak, apró-cseprő
javítgatásokat végeztek. Nagyon szépen köszönjük ezúton is
a sok segítséget!

Nyílt napot tarto�unk

Ahogy a fa levelei elsárgultak, majd leestek, úgy szoktak be
kis elsőseink is az iskolai munkába. Ma már el sem tudják
képzelni, miért is izgultak az első napokban? Tudásunkat nyílt
nap kere�n belül muta�uk meg az érdeklődő szülőknek.
Bizony szűkös le� a hely a tantermekben, olyan sokan voltak
kíváncsiak a munkánkra. A gyerekek eredményeiről
tanúskodik a negyedéves értékelés is, amit a napokban
kaptak kézhez a szülők.

Márton nap

Természetesen az elmúlt időszak nem csak a tanulásról szólt.
Az egyik legjobban várt őszi rendezvényünk, a Márton napi
kézműves játszóház, és lampionos felvonulás. A délutánt
libás mécsesek készítésével töltö�ük. Mikor besötétede�,
már gyülekeztek a szülők, óvodások és érdeklődők, hogy
együ� vigyük a fényeket a templomba. Minden évben
készülünk egy kis műsorral is. A gyerekek már a próbák ala�
nagyon élvezték a dalokat, libás játékokat, különleges
hangszereket. Nagyon ügyesen álltak ki, a zsúfolásig megtelt
templom közönsége elé. Jól megérdemelt jutalmuk zsíros
kenyér és forró tea volt, aminek az elkészítésében az anyukák
és az evangélikus közösség tagjai vállaltak fontos szerepet.
KÖSZÖNET ÉRTE!

Élvezetes bábelőadás

December 2-án a Kisapostagi Jó barátok bábcsoport kedves
meghívásának te�ünk eleget. Nagyon jó hangulatú
előadásban volt részünk, élveze�el nézték diákjaink!
Köszönjük!

Mikulás és rajzóra

December 6-án a Mikulás nem csak csomagokat és csokit
hozo� számunkra. Vámos Robi rendkívüli rajzórája mindig
fergeteges élmény! Több, mint rajzolni tanulás! Jó érzékkel
találja meg a hangot a gyerekekkel. Mo�ója: „Minden
sikerül!”- és valóban mindenki fantasz�kus rajzokat alkot
instrukciói segítségével.

Adven� hangolódás

Nagyon izgato�an várjuk már a karácsonyt, iskolánkban
minden nap nyílnak az adven� zsákocskák, jelzik az ünnepek,
és a várva várt szünet közeledtét. A fények, a díszek és a
mézeskalács illat segít számunkra a hangolódásban.

Mindenkinek áldo� adven� várakozást kívánunk!

Az iskola dolgozói és tanulói 9

Iskolai hírek



Január Február Március Április Május Június
01 Sz Albin
02 Cs Lujza
03 P Kornélia
04 Sz Kázmér
05 V Adorján, Adrián
06 H Leonóra, Inez
07 K Tamás
08 Sz Zoltán
09 Cs Franciska, Fanni
10 P Ildikó
11 Sz Szilárd
12 V Gergely
13 H Krisz�án, Ajtony
14 K Ma�ld
15 Sz Kristóf, Nemz. Ü.
16 Cs Henrie�a
17 P Gertrúd, Patrik
18 Sz Sándor, Ede
19 V József, Bánk
20 H Klaudia
21 K Benedek
22 Sz Beáta, Izolda
23 Cs Emőke
24 P Gábor, Karina
25 Sz Irén, Írisz
26 V Emánuel
27 H Hajnalka
28 K Gedeon, Johanna
29 Sz Auguszta
30 Cs Zalán
31 P Árpád

01 V Fruzsina, Újév
02 H Ábel
03 K Genovéva, Benji
04 Sz Titusz, Leona
05 Cs Simon
06 P Boldizsár
07 Sz A�la, Ramóna
08 V Gyöngyvér
09 H Marcell
10 K Melánia
11 Sz Ágota
12 Cs Ernő
13 P Veronika
14 Sz Bódog
15 V Lóránt, Loránd
16 H Gusztáv
17 K Antal, Antónia
18 Sz Piroska
19 Cs Sára, Márió
20 P Fábián, Sebestyén
21 Sz Ágnes
22 V Vince, Artúr
23 H Zelma, Rajmund
24 K Timót
25 Sz Pál
26 Cs Vanda, Paula
27 P Angelika
28 Sz Károly, Karola
29 V Adél
30 H Mar�na, Gerda
31 K Marcella

01 Sz Ignác
02 Cs Karolina, Aida
03 P Balázs
04 Sz Ráhel, Csenge
05 V Ágota, Ingrid
06 H Doro�ya, Dóra
07 K Tódor, Rómeó
08 Sz Aranka
09 Cs Abigél, Alex
10 P Elvira
11 Sz Bertold, Marie�a
12 V Lívia, Lídia
13 H Ella, Linda
14 K Bálint, Valen�n
15 Sz Kolos, Georgina
16 Cs Julianna, Lilla
17 P Donát
18 Sz Bernade�
19 V Zsuzsanna
20 H Aladár, Álmos
21 K Eleonóra
22 Sz Gerzson
23 Cs Alfréd
24 P Elemér
25 Sz Mátyás
26 V Géza
27 H Edina
28 K Ákos, Bátor

01 Sz Hugó
02 V Áron
03 H Buda, Richárd
04 K Izidor
05 Sz Vice
06 Cs Vilmos, Bíborka
07 P Hermann, Nagypéntek
08 Sz Dénes
09 V Erhard
10 H Zsolt, Húsvét
11 K Leó, Szaniszló
12 Sz Gyula, Húsvét
13 Cs Ida, Húsvét
14 P Tibor
15 Sz Anasztázia, Tas
16 V Csongor
17 H Rudolf
18 K Andrea, Ilma
19 Sz Emma
20 Cs Tivadar
21 P Konrád
22 Sz Csilla, Noémi
23 V Béla
24 H György
25 K Márk
26 Sz Ervin
27 Cs Zita
28 P Valéria
29 Sz Péter
30 V Katalin, Ki�

01 H Fülöp, Munka Ü.
02 K Zsigmond
03 Sz Tímea, Irma
04 Cs Mónika, Flóián
05 P Györgyi
06 Sz Ive�, Frida
07 V Gizella
08 H Mihály
09 K Gergely
10 Sz Ármin, Pálma
11 Cs Ferenc
12 P Pongrác
13 Sz Szervác, Imola
14 V Bonifác
15 H Zsófia, Szonja
16 K Mózes, Botond
17 Sz Paszkál
18 Cs Erik, Alexandra
19 P Ivó, Milán
20 Sz Bernát, Felícia
21 V Konstan�n
22 H Júlia, Rita
23 K Dezső
24 Sz Eszter, Eliza
25 Cs Orbán
26 P Fülöp, Evelin
27 Sz Hella
28 V Emil, Csanád
29 H Magdolna
30 K Janka, Zsane�
31 Sz Angéla, Pünkösd

01 Cs Tünde, Pünkösd
02 P Kármen, Anita
03 Sz Klo�ld
04 V Bulcsú
05 H Fa�me
06 K Norbert, Cin�a
07 Sz Róbert
08 Cs Medárd
09 P Félix
10 Sz Margit, Gréta
11 V Barnabás
12 H Villő
13 K Antal, Ane�
14 Sz Vazul
15 Cs Jolán, Vid
16 P Jusz�n
17 Sz Laura, Alida
18 V Arnold, Levente
19 H Gyárfás
20 K Rafael
21 Sz Alajos, Leila
22 Cs Paulina
23 P Zoltán
24 Sz Iván
25 V Vilmos
26 H János, Pál
27 K László
28 Sz Levente, Irén
29 Cs Péter, Pál
30 P Pál

2023.
Szabadnapok, ünnepnapok
és hosszú hétvégék Komposztálható hulladék

elszállítása

Újrahasznosítható csoma-
golási hulladék elszállítása

Kommunális hulladék
elszállítása hé�őnként

Fontosabb
telefonszámok:

Segélyhívó: 112

Körze� megbízo�:
+3670 384 6140

Polgárőrség:
+3630 5249 611

Önkormányza�
�tkárság:
+3625 506 580

Orvosi rendelő:
+3625 630 691

Posta:
+3625 277 015

Kormányablak:
+3625 795 244

Könyvtár:
+3625 630 179



01 Sz Tihamér
02 V O�ó
03 H Kornél, Soma
04 K Ulrik
05 Sz Emese, Sarolta
06 Cs Csaba
07 P Apollónia
08 Sz Ellák
09 V Lukrécia
10 H Amália
11 K Nóra, Lili
12 Sz Izabella, Dalma
13 Cs Jenő
14 P Örs, Stella
15 Sz Henrik, Roland
16 V Valter
17 H Endre, Elek
18 K Frigyes
19 Sz Emília
20 Cs Illés
21 P Dániel, Daniella
22 Sz Magdolna
23 V Lenke
24 H Kinga, Kincső
25 K Kristóf, Jakab
26 Sz Anna, Anikó
27 Cs Olga, Liliána
28 P Szabolcs
29 Sz Márta, Flóra
30 V Judit, Xénia
31 H Oszkár

Július
01 K Boglárka
02 Sz Lehel
03 Cs Hermina
04 P Domonkos, Dominika
05 Sz Krisz�na
06 V Berta, Be�na
07 H Ibolya
08 K László
09 Sz Emőd
10 Cs Lőrinc
11 P Zsuzsanna, Tiborc
12 Sz Klára
13 V Ipoly
14 H Marcell
15 K Mária
16 Sz Ábrahám
17 Cs Jácint
18 P Ilona
19 Sz Huba
20 V István, Szent I. Ünnepe
21 H Sámuel
22 K Menyhért, Mirjam
23 Sz Bence
24 Cs Bertalan
25 P Lajos, Patrícia
26 Sz Izsó
27 V Gáspár
28 H Ágoston
29 K Beatrix
30 Sz Rózsa
31 Cs Erika, Bella

Augusztus Szeptember Október December
01 P Egyed, Egon
02 Sz Rebeka, Dorina
03 V Hilda
04 H Rozália
05 K Viktor, Lőrinc
06 Sz Zakariás
07 Cs Regina
08 P Mária, Adrienn
09 Sz Ádám
10 V Nikole�, Hunor
11 H Teodóra
12 K Mária
13 Sz Kornél
14 Cs Szeréna, Roxána
15 P Enikő, Meli�a
16 Sz Edit
17 V Zsófia
18 H Diána
19 K Vilhelmina
20 Sz Friderika
21 Cs Máté, Mirella
22 P Móric
23 Sz Tekla
24 V Gellért, Mercédesz
25 H Eufrozina, Kende
26 K Jusz�na
27 Sz Adalbert
28 Cs Vencel
29 P Mihály
30 Sz Jeromos

01 V Malvin
02 H Petra
03 K Helga
04 Sz Ferenc
05 Cs Aurél
06 P Brúnó, Renáta
07 Sz Amália
08 V Koppány
09 H Dénes
10 K Gedeon
11 Sz Brigi�a
12 Cs Miksa
13 P Kálmán, Ede
14 Sz Helén
15 V Teréz
16 H Gál
17 K Hedvig
18 Sz Lukács
19 Cs Nándor
20 P Vendel
21 Sz Orsolya
22 V Előd
23 H Gyöngyi, Ünn.
24 K Salamon
25 Sz Blanka, Bianka
26 Cs Dömötör
27 P Szabina
28 Sz Simon,
29 V Nárcisz
30 H Alfonz
31 K Farkas

01 Sz Mindenszentek
02 Cs Achilles
03 P Győző
04 Sz Károly
05 V Imre
06 H Lénárd
07 K Rezső
08 Sz Zsombor
09 Cs Tivadar
10 P Réka
11 Sz Márton
12 V Jónás, Renátó
13 H Szilvia
14 K Aliz
15 Sz Albert, Lipót
16 Cs Ödön
17 P Hortenzia, Gergő
18 Sz Jenő
19 V Erzsébet
20 H Jolán
21 K Olivér
22 Sz Cecília
23 Cs Kelemen
24 P Emma
25 Sz Katalin
26 V Virág
27 H Virgil
28 K Stefánia
29 Sz Taksony
30 Cs András, Andor

01 P Elza
02 Sz Melinda, Vivien
03 V Ferenc, Olívia
04 H Borbála, Barbara
05 K Vilma
06 Sz Miklós
07 Cs Ambrus
08 P Mária
09 Sz Natália
10 V Judit
11 H Árpád
12 K Gabriella
13 Sz Luca, O�lia
14 Cs Szilárda
15 P Valér
16 Sz Etelka, Ale�a
17 V Lázár, Olimpia
18 H Auguszta
19 K Viola
20 Sz Teofil
21 Cs Tamás
22 P Zénó
23 Sz Viktória
24 V Ádám, Éva, pihenőnap
25 H Eugénia, Karácsony
26 K István, Karácsony
27 Sz János
28 Cs Kamilla
29 P Tamás, Tamara
30 Sz Dávid
31 V Szilveszter

November

Kellemes Karácsonyt és Boldog Új Évet kíván
Kisapostag Község Önkormányzata!

Ügyeletek:

Közpon� orvosi
ügyelet:
Nagyvenyim, Fő u.
45. orvosi rendelő.
Péntek 16 órától
hé�ő 8 óráig.
+3625 506-201

Fogásza� ügyelet:
Dunaújváros,
Vasmű út 10.
Szombaton és
vasárnap 7–13
óráig.
+3625 550 415

Ügyeletes
gyógyszertár
Dunaújvárosban:
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Kisapostag irigylésre méltó természe� környezetben fekszik. A helyi infrastruktúra folyamatosan fejlődik, ráadásul
kedves emberek élnek a településen. Minden ado� ahhoz, hogy jól érezzük magunkat. A falu rendeze�, aki ide
jön nem győz csodálkozni a �sztaságon. Persze nem mindenhol van ez így.

A Duna-partunk csodás, jól esik a családdal sétálni egyet a vízparton. Néha azonban kellemetlen meglepetéssel is
találkozhatunk. Egy-egy buli után o�hagyo� üvegek, vagy más tevékenység szemetei nem csak a jóízlésünket
bántják, hanem balesetveszélyesek is. Legutóbb például a halo�ak napján o�hagyo� mécsesek törtek el. Még
szerencse, hogy nem vágta el egy kisgyerek kezét, vagy egy kutya lábát. A szemét nem oda való, ezért lelkes
falubeliek rendszeresen �sz�tják a környezetüket, hogy az szép is maradjon. A szemét azonban újratermeli magát.
Pontosabban mi emberek termeljük újra a szemetet. Egy kis odafigyeléssel azonban minden rendben lehetne.
Nincs baj a jókedvvel, a horgásza�al, természetes az is, hogy ez mind szemé�el jár. De emberek vagyunk, akik
holnap is szeretnénk élvezni a környezetet. Érthetetlen az a jelenség is, amikor valaki összeszedi maga után a
szemetet egy szatyorba és o� hagyja. Miért nem viszi magával a következő szemetesig?

Ha már ilyen irigylésre méltó környezetben élünk, becsüljük meg jobban!
12

Vigyázzunk az értékes környezetünkre

Volek Rita Kisapostagon dolgozik a postán. Mint szinte
mindenkinek, neki is van hobbija: Rita festeni szeret. Mikor a
Halászkert kocsmában meglá�am pár képét a csodálkozástól
kikerekede� a szemem. Micsoda színek, micsoda témák. Mintha
kiugranának a témák a vászonról. Az igazi meglepetés akkor ért,
amkor elkezdtem beszélgetni vele. Kiderült, hogy két és fél éve
fogo� először ecsetet a kezébe, mikor betegsége mia� rengeteg
szabadideje keletkeze�. Először Youtube videókat kezde�
nézegetni, majd vásárolt egy festő készletet. Kipróbálta a videókon
látható technikákat és anyagokat. Bár gyerekkorában is szerete�
rajzolni, a festés teljesen más. Kikapcsolja és teljesen más világba
repí�. Lelkesen beszélt a hobbijáról, melyet munka melle� végez.
Azt reméli, hogy a későbbiekben ez lehet a főfoglalkozása. Főleg
barátoknak és ismerősöknek készí� képeit. A nagyközönség elé
2023. januárjában lép, hiszen a Kisapostagi Polgármesteri Hivatal
földszin� előadóterme biztosít helyet a tárlatának, ahol be
szeretné mutatni azt a fejlődést, melyen eddig átment.

A kiállítás valódi élményt ad azoknak, akik megtekin�k. Ne hagyják
ki!

Volek Rita a postáról, eddig ismeretlen, új
oldalát mutatta meg!



Az év vége - mint általában mindenki számára – a Nyugdíjas Klub tagjainak is
bővelkedik tartalmas programokban.

A november 11-i Márton-naphoz kapcsolódóan megtarto�uk hagyományos
vacsoránkat, melyen polgármester úr és alpolgármestereink is vendégeink
voltak. A finom vacsora után harmónika-muzsikát hallha�unk.

Ismét kirándultunk Budapestre, ezú�al a Millenárison lévő Álmok álmodói
kiállítást néztük meg. Magyar tudósok és felfedezők világhírű találmányait
mutatja be az interak�v kiállítás. Matema�ka, fizika, csillagászat, űrkutatás,
mezőgazdasági és meteorológiai találmányok, informa�ka, energia- és
vízgazdálkodás, környezetvédelem, orvosi kutatások, közlekedés és még számos
tudományág kimagasló eredményeit láthatjuk játékos, interak�v, vízuális
formában. Minden korosztály számára érdekes és szórakoztató élmény lehet. A
kiállítás január közepéig tart nyitva, érdemes meglátogatni.

December közepén tartjuk évzáró rendezvényünket, majd a Falukarácsonyon
fogunk szerepelni egy rövid műsorral.

A jövő év elejére is tervezünk kirándulásokat pl. Paksi Atomerőmű látogatás,
Budapest Szépművésze� Múzeum – El Greco kiállítás stb. A téli időszakban
minden hé�őn délután 4 órától a volt Hungária Presszóban találkozunk.
Szerete�el hívjuk, várjuk nyugdíjastársainkat, akik csatlakozni szeretnének
hozzánk.

A Nyugdíjas Klub és a magam nevében a Kisapostagi Krónika olvasóinak áldo�
Karácsonyi ünnepeket, boldog új esztendőt kívánok:

Baranyi-Kásás Margit
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Kedves Résztvevők!

Reméljük jól éreztétek magatokat
a Halloween-i rendezvényen! Na-
gyon örülünk, hogy ilyen sokan el-
jö�etek és szórakoztatok.

Bízunk benne, hogy jövőre is talál-
kozunk!

Külön köszönet ille� a rendezvény
támogatóit:

Szalai László, Tóth Zoltán, Szabó
Roland és családja, Skanda Zoltán
és családja, Halászkert kocsma,
Petrovicsné Szikora Mária, Farkas
család, Áron Csaba, Felföldi János,
Polgárőrség, Novath Gábor, Kál-
mán Ildikó, Petrovics Ádám, Kis-
apostagi Önkormányzat!

Külön köszönet azoknak a csalá-
doknak akik csokoládét oszto�ak
a gyerekeknek!

Külön köszönet drága nagyma-
mámnak aki elkészíte�e nekünk a
Halloweeni ruhákat!

Akik nélkül nem jöhete� volna lét-
re:

- Gino Konyhája

- Kisapostagi I�úsági Klub

- Schalbert alapítvány

Halloween a mi szemszögünkből:

Nagyon sokat dolgoztunk és szóra-
koztunk is egyben... Nekünk ez
nem csak egy napról szólt hanem
sok hét van benne, a történet
megírása, a díszletek, jelmezek ki-
találása, rengeteg próba, de mind-
ezt nagyon élveztük, reméljük
mindenkinek tetsze� és együ�
szórakoztatok velünk.

Vajda Lilla



Varga Arnold jégkorongozó. Nem most kezdte, ezt mutatják az eredményei is. Most újra Kisapostagon él, hiszen
júniustól újra a dunaújvárosi klubot erősí�.

- Tősgyökeres kisapostagi vagy?

- Lehet ezt mondani, hiszen hatéves
voltam, amikor ide költöztünk. Szüleim
most is i� élnek. Egészen 17 éves koromig
i� éltem, tehát a legszebb éveim, a
gyerekkorom Kisapostaghoz kötődik.

- Mikor kezdted a jégkorongot és miért
pont ezt választo�ad?

- Úszással kezdtem, de begyulladt az
orrmandulám, amit ki is kelle� venni.
Rengeteg egészségügyi probléma
hátráltato� benne. Aztán már nem tudom
hogyan, de lekeveredtem a jégcsarnokba.
Annyira megtetsze�, hogy o� is ragadtam.
Emlékszem, óvodából egyből mentem
edzésre, nem is feküdtem le. Azóta is a jég
a mindenem, az a munkám, amit a világon
legjobban szeretek.

- Mesélnél a karrieredről?

- Dunaújvárosban kezdtem, de junior
korosztályig voltam csak i�. 17 évesen
Székesfehérvárra kerültem, o� öt évig
játszo�am. Többek közö� játszo�am az
Osztrák jégkorongligában is. Egy évig
Debrecenben is játszo�am, de o� csődbe
ment a csapat. Ekkor jö� egy lehetőség az
Újpes�ől, megkerestek, én pedig igent
mondtam.

- Milyen eredményeket értetek el ezekben
a csapatokban?

- Fehérvárral magyar bajnokok le�ünk,
magyar kupagyőzelem. Debrecenben talán
negyedikek le�ünk a bajnokságban.
Újpesten ingáztunk a harmadik, negyedik
hely közö�, Magyar Kupában második hely.

- Úgy tudom elértél nemzetközi sikereket
is.

- A magyar válogato� kere�agjaként négy
világbajnokságon játszo�am, hetvenöt
mérkőzésen. A világbajnokságot úgy kell
elképzelni, hogy van egy top divízió, ahol a

nagy jégkorong nemzetek
szerepelnek: Kanada, Svédország,
Oroszország. Mi az egyel ala�a

lévő divízióban voltunk. A legjobb
eredményem a magyar válogato�
tagjaként egy harmadik helyezés. Én
nagyon örülök és büszke vagyok, hogy o�
voltam a válogato�ban.

- Szalagcímek hozták le idén nyáron, hogy
visszatérsz Dunaújvárosba. Miért
válto�ál?

- Olyan igazolásokat és edzőket hoztak Du-
naújvárosba, amiből nem szere�em volna
kimaradni. Ez a stáb éveken belül olyan csa-
pa�á fog kovácsolódni, ami a régi dunaúj-
városi jégkorongot jellemezte. Felnő�ként
nem játszo�am a dunaújvárosi csapatban,
vágyam volt, hogy az anyaegyesületemnél
jégkorongozhassak. Megkerestek és igent
mondtam. Nagyon jó körülmények közö�
készülhetünk. Felújíto�ák az öltözőt és egy
minden igényt kielégítő konditermet létesí-
te�ek. Ez kell a megfelelő felkészüléshez.

- Milyen poszton játszol?

- Nekem régen Kercsó Árpád volt az edzőm,
az alkatom mia� nála hátvéd voltam és ez
maradt meg a pályafutásom ala�.

- Őt elég szigorú edzőnek tarto�ák.

- Igen, ez igaz, de nagyszerű játékosokat
nevelt ki és olyan stabil alapot ado� a
későbbiekre, hogy még most is merítek

belőle. Az Acélbikáknál a 30 évemmel már
idős játékosnak számítok. A spor�ásak
időnként megkeresnek, hogy adjak nekik
tanácsokat és nem csak a sport területén.
Ez egy óriási felelősség, nagyon meg kell
fontolnom, hogy mit mondok, hiszen, mint
Kercsó Árpád tanácsai elkísértek, az én
szavaimnak is hitelt adnak.

- Hogyan telnek a hétköznapok, amikor
nem a jégen vagy?

- Kétlaki életet élek, a családom
Budapesten van, így, amikor tehetem
velük vagyok. Van egy kisfiam, ha
szabadidőm van, akkor minden időmet
neki szentelem. Ő az első az életemben.

- Mit ado� neked ez a sport?

- A sporthelyzetek feldolgozása az élet más
területén is segíte�. A magénélet nem tud
meglepetést okozni. A konfliktuskezelés
által nincs olyan szituáció az életben, amire
ne ado� volna megoldást a sport. Sokkal
magabiztosabb vagyok az életben. Aki
kivülállóként nézi a jégkorongot, csak a
sebességet látja. El sem tudja képzelni,
hogy mennyivel izgalmasabb belülről átélni
mindezt. Egy csapathoz tartozni óriási
dolog, együ� vagyunk jóban-rosszban.
Mintha egy második családom lenne. Aki
hezitál gyerekként, hogy kipróbálja-e a
jégkorongot, azt tanácsolom, csapjon bele,
nem fogja megbánni.

- Hogy telnek majd az ünnepek?

- Pályafutásom ala� ez a második olyan
évem, amikor szilveszterkor nem lesz
mérkőzésem. A barátaimmal
összejöhetünk és együ� bulizhatunk. A
karácsony úgy alakul, hogy 23-án meccsem
lesz, de szentestén együ� lesz a család,
Kisapostagra jön a családom a szüleimhez,
aztán átmegyünk a feleségem szüleihez.
25-én edzés, 26-án mérkőzés lesz.

- Ilyenkor lehet azért lazítani egy kicsit? Mi
lesz az ünnepi vacsora, mi a kedvenced?

- A mákos bejlglit nagyon szeretem,
Édesanyám bejglijénél nincs jobb a világon!
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Új helyen várja a könyvtár a látogatókat
December 15-én, a Hungária presszó épületének oldalsó terüle-
tén újra nyit a könyvtár.

Tóth-Bagi Krisz�na a nyitással kapcsolatban elmondta, könyvköl-
csönzésen kívül lesz olvasósarok, ahol helyben lehet könyveket,
folyóiratokat olvasni - sajnos ez csak jövőre valósul meg, de jö-
vőre több rendezvényt is tervezek a könyvtárban, elsősorban
gyerekek számára. A könyvtárban nyomtatási lehetőséggel is
várják az olvasókat.

JANUÁRI PROGRAMOK

Január 6. 16 óra - Fotókiállítás

Klép Sándor és dr. Somorácz György, a Mezőföld Termé-
sze�otó Egyesület tagjai Kisapostagon járva fotókat készí-
te�ek a településünkről. Az elkészült képeket felajánlo�ák
Kisapostagnak. A képekből tárlat nyílik, melynek megnyitó-
ja 2023. első péntekén lesz.

Január 13. 16 óra - Péntek A�la László, biológus

A szeptemberi lapszámunkban érdekes írást olvasha�ak a
kaszpi haragossiklóról, amely területünkön él és különös vi-
selkedést folytat, ha hirtelen meglepik. Péntek A�la László
előadása várhatóan érdekfeszítő lesz, melynek címe: Hara-
gos- és másféle siklók Kisapostag környékén.

Január 20. 16 óra - Volek Rita festménykiállítása

A postás hölgy eddig ismeretlen arcát mutatja be a falu la-
kóinak. Rita lenyűgöző képeket fest.

A programok minden esetben Kisapostag Község Önkor-
mányzatának épületében, a földszin� előadóteremben
lesznek megtartva.

KISAPOSTAG
LEGSZEBB KERTJEI

Kisapostag önkormányzata minden évben
meghirde� a legszebb kertek versenyét. Az
idei évben is többen jelentkeztek a megmé-
re�etésre, annak ellenére, hogy az időjárási
körülmények nem voltak kedvezőek a kertek
és általában a mezőgazdaság számára sem.

Ennek ellenére két fő volt, aki lelkesen gondoz-
ta és locsolta a növényeit. Verebné Szabó Tün-
de és Zibriczki Béla bácsi kitartó munkáját érté-
kelte az önkormányzat a legutóbbi testüle� ülé-
sén. Béla bácsi nagy tekintélyt vívo� ki magá-
nak, hiszen 89 évesen nevelte a csodás kertjét.
Verebné Szabó Tünde pedig már tavaly is győz-
tes volt a gyönyörű kertjével, amely a Panorá-
ma úton található és a település egyik ékszer-
doboza.

Ezúton is gratulálunk a díjazo�aknak és
köszönjük a befektete� energiát, munkát,
amivel szebbé te�ék környezetünket,
Kisapostagot!
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Fodor Zsóka, a Barátok közt soro-
zat Magdi anyusa és Dévényi Ildi-
kó tereferére várták a kisapostagi
közönséget. A siker nem maradt
el, hiszen a művésznő magával ra-
gadó személyisége garantálta a
kikapcsolódást. Fodor Zsóka meg-
lepő őszinteséggel beszélt a karri-

eréről. Az est kérdezője már több alkalommal járt Kisapos-
tagon, szere� a közönséget, szinte hazajár. Jövő nyáron a
legújabb produktumát, a Domján Edit életét feldolgozó
előadást szeretné megmutatni a falubelieknek.

Kisapostagon járt Magdi anyus



Családias hangulatú klubgyűlést tarto� a Dunaferr Repülő Klub fennállásának hetvenedik évfordulója alkalmából. A
jubileumi ünnepségen részt ve�ek a klub életében fontos szerepet játszó tagok, közö�ük Jávor Géza, a klub első
vezetője, aki nélkül a repülőtér nem létezhetne a mai formájában. A rendezvényt jelenlétével meg�sztelte Nagy A�la,
Kisapostag polgármestere és Motyovszki Mátyás, Dunaújváros MJV képviselője.

A Dunaújvárosi Repülőtéren gyülekeztek a Dunaferr Repülő
Klub 70 éves ünnepségére a résztvevők 2022. november
23-án 13 órakor a masszívan esős idő ellenére. Érezték,
tudták, hogy különleges alkalom ez, amit nem lehet, nem
érdemes kihagyni. 70 év hosszú idő, melyet illik
megünnepelni azokkal, akik emelték a klub nevét, akik
hozzájárultak a sikerekhez. A klubhelyiség csordul�g
megtelt, középen fehér abroszos asztalok melle� ültek a
meghívo�ak, de a falak melle� is végig ültek az ünneplők.

Elsőként Tóth Imre, vitorlázórepülő szakosztályvezető
köszöntö�e a megjelenteket, majd Verasztó Sándor, a klub
elnöke szólalt fel.

Beszédében elmondta, hogy a meghívo� vendégek mind
hozzájárultak a klub sikereihez, nélkülük nem
ünnepelhetnék meg a hetvenedik évfordulót. Reményét

fejezte ki, hogy a fiatalok tovább viszik a fáklyát,
melyet a csapat öröki�ai gyújto�ak meg.

Személyes élményét is megoszto�a a közönséggel: 1994-
ben lá�a először a buszról az égbe emelkedő repülőgépet,
amely a repülőtér ikonikus emelvénye. Sokáig ez a gép azt
jelente�e számára, hogy hamarosan megérkezik a főiskolai
kollégiumba. Miután i� megtalálta a szerelmét, feleségét, a
repülőgép már a hazaérkezést jelente�e számára. A
repülőtéren tarto� főiskolai par� után, az akkori vezető,
Karcsi bácsi felajánlo� számukra egy próbarepülést. Az o�
szerze� élmény maradandónak bizonyult a jelenlegi
klubvezető életében.

Ezt követően minden szem a következő felszólalóra irányult,
hiszen Jávor Géza, a klub első vezetője mesélt a
kezdetekről. Elmondta, hogy egy nagyon jó társaság volt az
övék, családias légkört sikerült kialakítani. Nagyon lelkes és
komoly munkát végző embereket sikerült összehozni. Az
egykori muhar-rétből sikerült a ma látható épületegyü�est
létrehozni.
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”
„Egyszer a Borovszky Ambrus, a Dunai Vasmű

vezérigazgatója kijött a reptérre és megkérdezte
tölem, hogy sikerült ezt a sok épületet összehozni.
Én szerényen azt válaszoltam, ha ott a távolban egy
faipari kombinát lenne, akkor fából építettünk volna

mindent, de nekünk egészen mások voltak a
lehetöségeink. Jól hátba vágott és azt mondta:

Köszönöm szépen!”

Ünnepi klubgyűlést tartott
ADunaferrRepülőKlub



Jávor Géza elmondta, hogy Závodi Imre, egy fiatal vasműs
technikus mindenben segíte�. Később ő le� a Dunai Vasmű
vezérigazgatója, akkor is jó kapcsolatban maradtak. A nagy
hangár a Dunai Vasmű bemutató hangárja volt, ami egy
csarnoknak épült.

Géza bácsi beszédében megemlékeze� azokról a tagokról
is, akik nem élhe�ék meg ezt a szép ünnepet, akik
tevékenységükkel hozzájárultak a repülőtér fejlődéséhez és
a klub sikereihez.

A klub elnöke elmondta, hogy a múlt és a jelen szorosan
összekapcsolódik, hiszen a megemlékezés után pár fiatal is
a repülőtérre látogat. A tevékenységük azonban
elképzelhetetlen lenne támogatók nélkül, de szerencsére
Kisapostagon olyan közegben élnek, akik szívügyüknek
tekin�k a sportrepülést.

Nagy A�la, Kisapostag polgármestere a klubelnöki
felkérésre szólalt fel. Elmondta, hogy Kisapostag, mint a
terület résztulajdonosa a nehézségei ellenére igyekszik
mindenben támogatni a repülést, hogy hosszú távon
működhessen a klub. Személyesen is kötődik a
repülőtérhez, hiszen gyerekként légvonalban 500 méterre
lako� a reptértől, de felnő�ként is maradandó élményeket
szereztek i� a családjával. Polgármesterként is több sikeres
rendezvényen ve� már részt, egyú�al gratulált a
közösségnek, mert példamutató munkájuk által tudo� ilyen
hosszú időn keresztül sikeresen működni a klub.

Ezt követően a nagy öregek plake�et vehe�ek át e jeles
esemény emlékére.

Végezetül Tóth Imre, vitorlázórepülő szakosztályvezető
szólalt fel. A repülés jövője iránt ak�van érdeklődő
tagságnak elmondta, jelenleg is sikeres a klub, hiszen idén
is sikerült négy új klubtagot levizsgáztatni és jövő évre már
több jelentkező van, ami biztosítja a klub jövőjét. A
szakosztályvezető reményét fejezte ki az iránt, hogy ha
majd neki is át kell adnia a stafétát a fiatalabbaknak, olyan
sikeresen tudja ezt megtenni, mint, ahogy ő is megkapta.
Összegzésül elmondta, céljuk, hogy 70 év után még
legalább 70 évig működjön sikeresen a Dunaferr Repülő
Klub.

Dunaújváros Megyei Jogú Város nevében Motyovszki
Mátyás további nagyon sok sikeres évet kívánva egy
csomaggal kedveskede� a klub vezetőinek. Elmondta, hogy
bár terüle�leg nem Dunaújvároshoz tartozik a repülőtér,
minden dunaújvárosi kicsit a magáénak tartja a repteret és
büszkék rá.

A hivatalos megemlékezés ezzel ugyan véget ért, de a
jelenlévő sportemberek, klubtagok kötetlen beszélgetésbe
kezdtek. Feleleveníte�ék a régmúlt eseményeit és
láthatóan jól érezték magukat együ�.

A repülőtér bejáratánál az égbe emelkedő repülőgépet
Huszár Misinek és a Dunai Vasmű vasasainak köszönhe�k
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- Hogy került Dunaújvárosba?

- Miután elvégeztem 1950-ben a főisko-
lának indult, végül oktatóképzővé ala-
kult iskolát Békéscsabán, az osztálytár-
sam, Sipos Pista ide került repülőtér pa-
rancsnoknak, ő szervezte a Sztálinvárosi
repülő egyesületet és Madocsára jártak
repülni. Egy éves volt akkor a város, de a
repülős vezetésnek fontos volt, hogy
egy bázis felépüljön. Minden lehetséges
segítséget megkapo�, ahhoz, hogy a te-
vékenységét el tudja végezni: repülőgé-
peket, teherautókat, fizete� embereket.
Akkor én Algyőre kerültem oktatónak,
de a Sipos Pista elintézte, hogy mellé ke-
rüljek helye�esnek 1952-ben, 21 éve-
sen. Nem voltam i� sokáig, mert 1953-ban elvi�ek kiskato-
nának. A légierőnél három év volt a szolgála� idő és az utol-
só évben elhelyeztek parancsnoknak a salgótarjáni reptér-
re. 1956-ban Sipos disszidált és engem kértek meg, hogy
menjek vissza Dunaújvárosba. 1957. január 8-án kezdtem,
mint repülőtér parancsnok.

- Miért pont i� épült fel a repülőtér?

- Még a katonaság elő� felkért a repülő szövetség, hogy ke-
ressek bázist az új repülőtérnek. Egy Rácalmás melle� te-
rületet néztem ki először, de a tulajdonos nem egyeze�
bele a terület eladásába. Ekkor választo�am a kisapostagi
térséget. Miután bevonultam katonának Madocsát elön-
tö�e az árvíz. Ekkor a repülőklub Székesfehérvárra, Bör-
göndre ment repülni. 1955-56-ban már a repülő szövetség
építe�e Kisapostagnál a hangárt, ez az öreg hangár első ré-
sze. Amikor én visszakerültem, akkor már kész volt a hangár.
Az 56-os események mia� a repülőgépeket Budaőrsre
vi�ék. 57 januárjában üres hangár, betört ajtók, ablakok fo-
gadtak. Ezután hoztam vissza a repülőgépeket.

- Hogyan kezdte el építeni a repülős közösséget?

- Gimnáziumokban kezdtük szervezni a tagokat, akik érdek-
lődést muta�at a repülés iránt. Őket ki tudtuk kérni, hogy
részt vegyenek repülőtáborokban. Egy hónapos időtartamú
táborokat szerveztünk. 25-30 fiatal élt i� a akkor repülőté-
ren. Reggeltől es�g repültünk és elméle� foglalkozást tar-
to�unk, amikor rossz idő volt. Akkor 60-70 tagunk volt, de

a létszám 100 fölé is emelkede� a későbbiekben.

- Hány repülővezető került ki a kezei kö-
zül?

- Nem számoltam még össze, de több száz.
Közülük több ismert ember, akik komoly
karriert futo�ak be a honvédségen belül.
Harmadikos gimnazisták közül kelle� kivá-
lasztani azokat, akik szuperszónikus pilóták
szere�ek volna lenni. Őket motoros géppel
képeztük. Közülük többen őrnagy, ezredes,
alezredes rangfokoza�g vi�ék a honvéd-
ségnél.

- A sikerekhez pénz és támogatók is kelle-
nek. Kik segíte�ék a munkáját?

- Nagyon jó kapcsolatot ápoltam a vállala-
tok vezetőivel. Sokan segíte�ék a repülőtér

felépítését, az 5-ös Beton elemgyár, a 26. Állami Építőipari
Vállalat, a Dunai Vasmű, mind támoga�ak bennünket. Min-
denki szerete� és �sztelt. A Vasmű vezéréhez, Borovszky
Ambrushoz sem kelle� időpontot kérnem, a privát vonalán
is bármikor hívha�am. A sikerhez azonban kelle� a tanácsi
támogatás is. Ezzel sem volt gond. A Vasműből megemlíte-
nék egy technikus fiatalembert, aki nagyon sokat segíte�,
Závodi Imrének hívták. Ő később a Vasmű vezérigazgatója
le�.

1979 augusztusáig voltam főnök a repülőtéren. Közel 30 év
után válto�am, mikor is a mezőgazdaságiakhoz hívtak, o�
térképész pilóta le�em.

- Milyen örökséggel távozo� a kisapostagi repülőtértől?

- Akkor ez volt az ország legjobban felszerelt repülőtere és
legak�vabb repülős klubja. Emeletes épüle�el rendelkez-
tünk, toronnyal, autóbusszal és 26 társadalmi oktató ve�
részt a munkánkban. Akkor nagyon büszke voltam arra,
hogy az ország leggazdagabb repülőterét tudtam az utó-
domnak átadni.

- Köve� még a klub működését? Mikor volt i� utoljára?

- Elég gyakran jövök, két hete voltam i� legutóbb.

- Mikor repült utoljára?

- Ez jó kérdés, az a helyzet uram, hogy én még utoljára nem
repültem. Soká fogok még utoljára repülni, remélem!

- Mi is reméljük Géza bácsi, ehhez kívánunk jó egészséget!

Jávor Géza Dunaújvárosban csodát művelt, tevékenysége folytán országos szinten is kiemelkedő repülőteret és bázist
hozo� létre. Az évforduló kapcsán beszélge�ünk a 92 évesen is jó szellemi és fizikai állapotban lévő repülős legendával.

Géza bácsi nélkül nem lenne
ma itt repülőtér
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Mente Teréz Kisapostagon él, bár
sokan ismerik, de a sportsikerei-
ről kevesen tudnak. Teréz gyorsa-
sági görkorcsolyázó immáron 13-
ik éve. A Mozdulj Diák Diák Sport-
egyesületnél sportol, edzője Sala-
monné Szabó Éva, aki a speciális
sportolók felkészülését segí�. Há-
rom év kihagyás után 2019-ben
ment vissza sportolni az egyesü-
letbe.Bárakoronavírusnemköny-

nyíte�e meg a felkészülését, sokat gyakorolt egyedül is Kis-
apostagon a felnő� játszótéri aszfaltos pályán, edzője videós
instrukciói melle�. Ez az év rendkívül sikeresnek bizonyult
Teréz életében, hiszen a válogató versenyen sikerült kvótát
szereznie a jövő évi speciális olimpiára, melyet Berlinben
rendeznek meg júniusban. Büszkeségünknek azonban nem
ez lesz az első olimpiája, hiszen 2011-ben Athénban részt
ve� már ilyen megmére�etésen, annak ellenére, hogy 2009-
ben kezdte csak ezt a sportot. Ezen az olimpián második le�,
tehát a fejlődése rendkívüli volt. Hollandiából a gyorskorcso-
lya európabajnokságról egy arany- és két ezüstéremmel tér-
hete� haza.

A gyorsasági görkorcsolya versenyt úgy kell elképzelni, mint
a jégkorcsolyát. Ovális pályán száguldanak a versenyzők be-
tonon, vagy parke�án. Teréz betonon szoko� gyakorolni,
ezért számára e berlini olimpia egy kis nehézséget fog jelen-
teni, hiszen parke�ás versenyeket rendeznek ezen a megmé-
re�etésen. A parke�a sokkal csúszósabb, más technikát igé-
nyel, de Teréz elmondása szerint nem lesz gond az átállással,
mert a verseny elő� már parke�án gyakorol majd Budapes-
ten a felkészítő táborban, de az olimpia két hete ala� is bő-
ven lesz idejük szokni a pályát. Az előfutamokon időmérő
versenyek lesznek. A hasonló időt futo� versenyzők egy fu-
tamba kerülnek. Teréz egyéniben és váltóban is versenyez
majd. A verseny végeredményét a jó rajt nagyban meghatá-
rozza. Ebben a versenyszámban 100, 300, 500 és 1000 méte-
res versenyeket rendeznek. Teréz vegyes váltóban Jobbágy
Józseffel fog versenyezni, de egyéniben is megmére�e� ma-
gát.

Eunice Kennedy Shriver a Speciális Olimpia Szövetség létre-
hozójának jelszava: Engedj, hogy győzzek, de ha nem győzhe-
tek, hadd küzdjek bátran! I� mindenki győztes! Ez benne van
az Olimpiai esküszövegben is. Ennek ellenére Teréz elmond-
ta, hogy nagy önbizalmat ado� számára a sport. Megtanulta,
hogy mindig küzdeni kell, mert minden sportoló csak akkor
lehet sikeres, ha nem adja fel! Az edzője és az elődje is azt
taníto�a neki, hogy minden egyes másodperc számít, így, ha
elesik nem jelen� azt, hogy vesz�te�. Állj fel és menj tovább
- ezt mondták neki. Azt hiszem ez mindannyiunk számára
hasznos lehet az életben.

Kisapostagi olimpikon Fölényes DRAGON STEEL
győzelem az Ördögi körön

A sikeres spanyol nemze� EB után, ahonnan három
ezüst- és egy bronzéremmel tértünk haza, nem sok
idő maradt a pihenésre, hiszen szűk két hét maradt a
Magyar Bajnokságra való felkészülésre. Általában az
őszi Magyar Bajnokság után már elkezdjük a
felkészülést a következő évi hazai és nemzetközi
versenyekre, idén ezt azzal tetéztük, hogy elkezdtük a
felkészülést az október 22-i XIV. Ördögi körre,
szombatonként 24-35 km-es edzésekkel.

Az Ördögi kör, a Szentendrei szigetkerülés, nem
tartozik a kedvenc versenyeink közé. Túl hosszú (66,6
km) ez a fizikailag és szellemileg is kimerítő, embert
próbáló, a végére már fájdalmassá is váló verseny.
Minden évben ez az utolsó szabadvízi megmére�etés
és a jó időre sem nagyon lehet számítani.

Saját csapa�al, jól felkészült sárkányhajósokkal
álltunk rajthoz, csatlakozo� hozzánk néhány Eb-s
válogato� csapa�árs. Gondoltuk, hogy a megfelelő
tak�ka, a jó erőnlét, a Duna ismerete is segítségünkre
lesz a nem mindennapi táv megtételében.

Idén hat sárkányhajós csapat neveze�, két erős
szlovák egyesület melle�, - így már nemzetközi is le�
a mezőny - az ország számos részéről érkeztek
versenyzők a kemény megmére�etésre. Az időjárás
kívánságunk szerint alakult, nagyon kedveze� a
sárkányhajósoknak és az első szigetcsúcsnál már át is
ve�ük a vezetést. Egyszer partra szálltunk
egészségügyi okból, ezen kívül kétszer is zátonyon
akadtunk fenn, melyekről szinte azonnal sikerült
leverekednünk, így szerencsére nem veszíte�ünk túl
sok időt. Végig kitartóan eveztünk, cserélge�ünk,
ak�van pihentünk, igyekeztünk megőrizni vezető
szerepünket. A jól összeállíto�, erős, állóképes
evezősöknek és a kiváló kormányosoknak
köszönhetően a XIV. Ördögi kört sikerült nagy
fölénnyel megnyernünk. A jó felkészültség
eredményét a verseny után is éreztük, fizikailag és
lelkileg is kisebb megterhelést jelente� az
eddigieknél ez a 66,6 km.

Nem kérdés, hogy ha részt veszünk a következő évi
Ördögi körön, csak ugyanígy, saját, jólfelkészült
csapa�al vágunk neki a távnak.

Köszönjük az induló csapatoknak és az evezőseinknek
ezt a kimerítő, de egyben remek küzdelmet!

Az evezőseink névsora:
Illés Zsolt, Biró László, Biró Vivien, Dr. Rubics László,
Gál-Berey Tünde, Hallas János, Kótai Ferenc,
Körmendi László, Lakatos Adél, Lakatos Viktor, Tóth
Edit, Varga Béla, Sztudva Imre, Tomó Sándor,
Török Zoltán, Lőrincz Péter, Kricskovics Ferenc
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A sokszorosításért felelős: Szabó Dániel, ügyvezető

Fotópályázatot írtak ki Magyarország 365 címmel,
melyre 38 ezer pályamunka érkeze�. Közülük
választo�ák ki azt a 365 fotót, mely részt vehete� a
zsűrizésben. Dunaújvárosból három élményfotós képe
is bekerült a meg�sztelő listába: Holczer Tibor, Pálfi
László és Kontár Csaba A�la alkotása.

A Magyar Turisz�kai Ügynökség különdíját Holczer
Tibor csodás fotója nyerte el, melyet drónnal készíte�
az aranyló Pentele hídról.

Gratulálunk!

Szilveszteri Malacfutás

Szilveszter napján 10 órakor az
önkormányzat épülete elé várják a
mozogni vágyókat. Az eseményre bárki
jelentkezhet, aki szeretne 2020 métert
lefutni, vagy legyalogolni. A belépő:
sütemény, innivaló. Nem lehet
kerékpározni, vagy rollezni. Babakocsi
tolása megengede�, sőt kutyák,
macskák is teljesíthe�k a távot, a célban
- amely szintén az önkormányzat
épülete - őket is várja enni és innivaló a
Nyugdíjas klub jóvoltából.
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